
 

 

  

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 676 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 21. august 2024. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 676:  

”Kan ministeren oplyse om omfanget af medicinsvind i ældreplejen og på bosteder i 

kommunerne og om hvilke typer medicin, der typisk forsvinder?”. 

 

 

Svar: 

Indenrigs- og Sundhedsministeriet har ikke opgørelser over omfanget eller typer af 

medicinsvind i ældreplejen eller på bosteder.  

 

Men jeg kan oplyse, at der er helt klare regler og retningslinjer for, hvordan medicin 

skal opbevares og håndteres på behandlingsstederne, og jeg har en klar forventning 

om, at den lokale ledelse er sit ansvar bevist. Hvis der er tale om tyveri eller andre 

ulovlige forhold, bør det anmeldes til politiet.    

 

Medicinsvind er et problem, som Styrelsen for Patientsikkerhed er meget 

opmærksom på i sit tilsyn med behandlingsstederne.  

 

I tillæg til de eksisterende vejledninger har jeg bedt Styrelsen for Patientsikkerhed om 

at udarbejde et kortfattet materiale med gode råd for undgåelse af medicinsvind, 

som man i hjemmeplejen og på bosteder kan støtte sig op imod. Jeg forventer, at 

dette materiale vil kunne udsendes til kommunerne oktober/november 2024. 
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